
 Číslo materiálu: 6/53 
Komise: Komise pro životní prostředí  

Datum :   5. 3. 2018 v 17,00 hodin, v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 
Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 
 
Omluveni: 
 
Neomluveni: 

Martin Hlavatý, Tomáš Klail, Ing. Jaroslav Krejčí, Milan Krčík, Josef 
Kraus, Ing. Lenka Dupalová, 
Luděk Kment, Jitka Zimmermannová, RNDr. Zdeněk Lipský, CSc.,  
Ing. Jitka Doležalová, Leoš Knížák, 
Jana Adamová, Ing. Ladislav Exner, Irena Jelínková 

Člen RM: Josef Kraus 

Host: Štěpánka Jonáková 

Příští jednání: 9. 4. 2018 v 16,00 hod. v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, na 
adrese Václavské náměstí 182, 1. patro 

1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         
Rada města Kutná Hora 
 
I. b e r e   n a   v ě d o m í 

           zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 5. 3. 2018 
 

II. o d v o l á v á  
     z funkce člena komise pro životní prostředí pana Leoše Knížáka a pana Ing. Ladislava Exnera st.  
     na vlastní žádost. 

        

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
a) Předseda komise p. Hlavatý na úvod přivítal pozvanou referentku veřejné zeleně sl. Jonákovou a 
byly konzultovány žádosti o kácení stromů: 

 Jiráskovy sady – topol – komise doporučuje strom nekácet, pouze vyřezat suché větve a 
sesadit (max.o pětinu); 

 Ul. Puškinská – javor – komise souhlasí; 

 Ul. V Lipkách – lípa – jedna je pokácená na žádost vlastníka, druhá označená (na první 
pohled by bylo možné lípu zachránit); 

 Park U Tří pávů – smrk – komise souhlasí a doporučuje náhradní výsadbu exotického 
stromu, např. magnolie, Parottya, Davidie atd.;  

 Ul.Pobřežní – javor – komise neposoudila;  

 Ul. Masarykova – borovice – komise nesouhlasí s kácením, je k dispozici posudek, 
svázaná – jen odlehčit; 

 Ul. Šandova – topol balzámový – komise doporučuje strom nekácet. Pokud se má 
pokácet, navrhujeme vysadit dva stejné topoly balzámové na vhodné místo a pokácet 
stávající až dojde ke kolizi s přilehlým domem.  

 U Biosky – 26 x topol – komise nedoporučuje kácet. Pouze 4- 5 kusů a ostatní ošetřit. 
Existuje 2 roky starý posudek od p.Plichty + ČIŽP; 

 Ul.Tyršova – 16x Jírovce – komise nesouhlasí s kácením, pouze ty nevyhovující, ostatní 
ošetřit a odlehčit. Paní Dupalová doporučuje k významným stromům provádět další revizní 
posudek; 

 Ul. Puškinská – buk – komise se seznámila se stížností občanky a doporučuje pouze 
prosvětlit bez zásahu do kosterních větví; 

 Ul. Zelenkova – náletový strom „ořešák“ – komise souhlasí s kácením a proběhla diskuze, 
že by nemělo docházet k tomu, že se budou ve městě udržovat náletové dřeviny a budou 
včas odstraněny. K tomu se připojil p. Kraus a hovořil o lípě v Malíně u kostela, která já také 
přerostlá náletová dřevina, která se včas neodstranila a nyní zasahuje a ničí přilehlou zeď; 

Dřeviny podané k rozhodnutí 

 Malín, Ke Kameni – smrk – komise souhlasí s kácením; 

 Malín, Mincovní – lípa – komise souhlasí a doporučuje dosadit do parku a do okolí chybějící 
lípy (zvláštní kultivary); 

 Pod Tratí – vrba – komise souhlasí. Bylo vysazeno 20 ovocných stromů; 

 Ul. Puškinská – jedle – komise souhlasí a doporučuje nevysazovat už nové stromy podél 
Puškinské ulice na této straně (možnost rozšíření komunikace!!) Vysadit dál od silnice nebo 
na jiné místo; 

 ZŠ Jana Palacha – vrba – komise souhlasí; 



 Neškaredice – olše 5x  - náhradní výsadba alespoň 15 stromů podél potoka – olše, vrby. 
Dřeviny plánované ke kácení 

 nám. Národního odboje – jírovec – komise nesouhlasí s kácením. Zatím zakrátit větve cca  
o 0,5 m - 1 m s ohledem na obrosty, odstraní se tím dutiny na koncích větví vzniklé 
sesazením. Jedná se o jeden z nejstarších stromů ve městě; 

Paní Dupalová zmínila, že by bylo vhodné o záměru kácení stromů informovat osadní výbor. 
 
Reakce na stížnosti občanů: 

 Ul. Jana Palacha: borovice u bloku 165 – komise doporučuje jednání na místě na schůzi 
SVBJ a vysvětlení problematiky; 

 Nálet Zelenkova – komise souhlasí s odstranění a upozorňuje na tu skutečnost, že 
pravidelnou péčí a údržbou by k takové situaci vůbec nemuselo dojít; 

 Buk Puškinská – komise doporučuje odborně prořezat. 
 
b) Pařez po akátu v ul. Masarykova – pan Hlavatý doporučuje pařez odstranit. Na místě dochází při 
špatné viditelnosti k zakopnutí o pařez. 
Vyjádření TO: Vyfrézování pařezu je objednáno. 

 
c) Koncepce zeleně ve městě – pan Hlavatý informoval o schůzce, která proběhla na TO OI, které se 
účastnil i pan doktor Lipský a p.Klail. Jednalo se s panem starostou i místostarostou o kácení stromů 
a péči o stromy. Závěrem bylo domluveno, že by měla být zpracovaná koncepce s manuálem prací 
na zeleni včetně pasportu. Komise jako iniciátor chce být v pracovní skupině. Při ošetřování a údržbě 
stromů by pomáhali technickým službám členové spolku Denemarku. Paní Dupalová doporučuje 
provést zpracování pilotního projektu s koncepcí zeleně na části města. 
 
d) Jalovce v ulici Jana Palacha – pan Hlavatý informoval o odstranění jalovců v celé ulici, které 
chránily před hlukem a výfukovými plyny z aut. Komise požaduje po TO seznam pokácených a nově 
vysazených dřevin za rok 2017 a 2018. 
 
e) Komise upozornila na suché větve u lípy pod Marhanovou vilou a žádá o prověření dvou suchých 
stromů naproti kasárnám v ulici Kouřimská. 
Vyjádření TO: Město Kutná Hora není vlastníkem pozemku, na kterém lípa roste ani pozemku na 
kterém rostou dva suché stromy.   
 
f) Lípa v Malíně – v ulici Kostelní obrostl pařez lípy a nyní žádá, aby byl strom posouzen a popřípadě 
z něj vytvořit plnohodnotný strom. 
Vyjádření TO: Plnohodnotný strom z pařezu nelze vytvořit. Dočasně by mohl jeden z prutů sloužit 
jako náhrada do doby, než bude provedena nová výsadba. 
 
g) Jednání bylo v 18,30 hodin ukončeno a příští termín bude 9. 4. 2018 se zahájením v 16,00 hodin, 
v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, Václavské náměstí,1. patro. 
 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 
 
Členové komise pro ŽP jsou připraveni se podílet na tvorbě koncepce zeleně, pokud k tomu Rada města 
dá pokyn. 

4) Reakce rady města : 

Usnesení č. 241/18 k zápisu komise životního prostředí 
Rada města I. b e r e n a v ě d o m í 
zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 5. 3. 2018 

II. o d v o l á v á 
z funkce člena komise pro životní prostředí pana Leoše Knížáka a pana Ing. Ladislava Exnera st. 
na vlastní žádost. 

III. u k l á d á 
Ekonomickému odboru 
připravit rozpočtové opatření na zajištění posílení položky Veřejná zeleň - stromy, havárie ve 
výši 300.000,-- Kč. 
Zodpovídá : E.Hnátková, Ing.Zahradníček      Termín : 30.04.18 

 

Zapsala: Kateřina Hladíková                                       Elektronicky ověřil: Martin Hlavatý 


